
 

Αθήνα, 07.07.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Διαλεύκανση στοιχείων για τις ενισχύσεις από το Εθνικό Απόθεμα και τις 

δηλώσεις βοσκοτόπων για την περίοδο 2015-2024 

Μετά την πρόσφατη ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας (EPPO), ήρθε στο φως 

υπόθεση συστηματικής απάτης εις βάρος της Κοινής Γεωργικής Πολιτικής, με 

εμπλοκή προσώπων που μεταξύ 2019 και 2022 υπέβαλλαν ψευδείς δηλώσεις ως νέοι 

ή νεοεισερχόμενοι αγρότες, διεκδικώντας δικαιώματα ενίσχυσης από το Εθνικό 

Απόθεμα. Οι δηλώσεις αυτές, σύμφωνα με την ίδια ανακοίνωση, βασίζονταν σε 

εικονικές μισθώσεις ή δηλώσεις ιδιοκτησίας δημόσιων βοσκοτόπων και σε 

ανύπαρκτη ή ανακριβή γεωργική δραστηριότητα. 

Η σοβαρότητα των καταγγελλόμενων πρακτικών — που φέρεται να περιλαμβάνουν 

συμμετοχή ακόμα και μελών του Δ.Σ. και υπαλλήλων του ΟΠΕΚΕΠΕ, όπως αναφέρει 

η ανακοίνωση της EPPO — επιβάλλει την πλήρη διαλεύκανση των στοιχείων για 

ολόκληρη την προηγούμενη δεκαετία, ώστε να εντοπιστεί με ακρίβεια το χρονικό και 

γεωγραφικό αποτύπωμα του φαινομένου, και να αποκατασταθεί η διαφάνεια. 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια είναι, ανά έτος από το 2015 έως το 2024, τα συνολικά δηλωθέντα 

στρέμματα ιδιωτικών βοσκοτόπων (αναλυτικά, ιδιόκτητων και 

ενοικιαζόμενων) στο ΟΣΔΕ, ανά Περιφερειακή Ενότητα; 

2. Πόσα στρέμματα εξ αυτών των ιδιωτικών βοσκοτόπων έχουν δηλωθεί κατά 

το διάστημα 2015-2024 ανά έτος σε Περιφερειακή Ενότητα, διαφορετική 

της μόνιμης κατοικίας του αιτούντα;  

3. Πόσοι ήταν οι αιτούντες παραγωγοί ανά Περιφερειακή Ενότητα που 

υπέβαλαν αιτήσεις για δικαιώματα ενίσχυσης από το Εθνικό Απόθεμα, ανά 

Περιφερειακή Ενότητα και ανά έτος, για το ίδιο διάστημα (2015–2024) και 

πόσοι εξ αυτών αιτήθηκαν ενίσχυση από το Εθνικό Απόθεμα με τη χρήση 

ιδιωτικών βοσκοτόπων; 

4. Ποιο ήταν το συνολικό ύψος των δικαιωμάτων που παραχωρήθηκαν σε 

αυτούς τους αιτούντες από το Εθνικό Απόθεμα ανά Περιφερειακή Ενότητα και 

ανά έτος; 
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5. Πόσες περιπτώσεις δημόσιων εκτάσεων που δηλώθηκαν ως ιδιωτικοί 

βοσκότοποι έχουν διαπιστωθεί από ελέγχους του ΟΠΕΚΕΠΕ ή άλλων 

Υπηρεσιών και Οργανισμών κατά τα έτη 2015-2024;  

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 




